
 
 
 
 

Nota van aanvullingen en wijzigingen Nota Ruimte voor Sport. 
 
 

 Inspreker / 
instantie 

Omschrijving Reactie 

1.  Hockey Club 
Helmond (HCH) 

- keuze voor 0-scenario is 
onbegrijpelijk 

- HCH ziet twee oplossingen: of 
uitbreiden aan de Noordzijde of 
verplaatsing van het complete 
complex 

- Andere alternatieven zoals een 
tweede hockeyclub, oudere jeugd 
op zondag laten spelen i.p.v. 
zaterdag en het invoeren van een 
ledenstop zijn geen realistische 
alternatieven 

- Het is noodzakelijk terstond met 
provincie te overleggen, bereidheid 
HCH om daarbij te ondersteunen 

Er is begrip voor de reactie van HCH. Tegelijkertijd zal ook HCH moeten beseffen dat 
een korte termijn oplossing voor het tekort aan velden niet voorhanden is. Zowel 
uitbreiden als verplaatsen is financieel geen sinecure en planologisch ingewikkeld.  
Dat betekent dat alternatieven die de vereniging nu afwijst,  voor de kortere termijn 
(komende jaren) wellicht toch ter hand zullen moeten genomen. We zijn het met HCH 
eens dat een tweede hockeyclub geen reëel alternatief is. 
 
Na de inspraakreactie is een separate brief aan het college van B&W gestuurd waarin 
een vijf-tal ontwikkelingsscenario’s worden voorgelegd. Hierbij wordt voortgeborduurd 
op de 2 oplossingen die de vereniging in haar inspraakreactie heeft aangegeven: 
Verplaatsen of uitbreiden.  
HCH vraagt het college om de varianten te onderzoeken op haalbaarheid. 
Opties die uitgaan van verplaatsing vragen hoge investeringen en gaan gepaard met 
een forse kapitaalsvernietiging. Omdat het realiteitsgehalte dermate gering is, wordt 
voorgesteld deze opties niet op haalbaarheid te gaan onderzoeken. 
 
Opties die uitgaan van uitbreiding van de huidige accommodatie, vragen eveneens om 
een forse investering. Naast de daadwerkelijke uitbreiding, zal grond moeten worden 
aangekocht, zal parkeren en ontsluiting adequaat moeten worden gerealiseerd en zal 
waarschijnlijk compensatiegroen moeten worden aangelegd. 
Het college is bereid deze optie op haalbaarheid te toetsen, zoals in het voorjaar 2009 
al is toegezegd. 
Op dit moment is Verordening Ruimte van de provincie in procedure. Overleg met de 
provincie kan plaatsvinden nadat de gemeente een plan voor uitbreiding van de 
hockeyvelden inclusief een stevige onderbouwing aanlevert die voldoet aan het nieuwe 
planologisch regime. Daarvoor zullen een aantal deelonderzoeken moeten worden 
opgestart. Na vaststelling van de Nota zal in overleg met HCH een projectgroep 
worden opgericht die hiermee direct aan de gang gaat. Mocht een voorstel 
planologisch haalbaar zijn, dan zal tevens de financiële haalbaarheid worden 
onderzocht. 



2. Bewoners Horst 
en Gistel 

- Geen uitbreiding HCH zonder 
adequate maatregelen in de wijk 
voor verkeer. 

- Maatregelen korte termijn: paal en 
perk aan geluidsoverlast, geen 
parkeeroverlast, lagere snelheden 
verkeer 

- Maatregelen structureel: 
toegangsweg HCH verplaatsen 
naar Goorloop, meer 
parkeergelegenheid HCH. 

Voor de meldingen van verkeer- en geluidsoverlast is separaat met de bewoners 
gesproken. Tevens is ingezet op een goede communicatie tussen de bewoners en het 
bestuur van HCH. 
 
Voor wat betreft de toekomst geldt dat indien het sportpark zal worden uitgebreid, er 
altijd een nota van randvoorwaarden dient te worden opgesteld waaraan de uitbreiding 
dient te voldoen. 
In deze nota van randvoorwaarden zal ook het aspect “ontsluiting, parkeren en milieu” 
onderdeel zijn. 

3. Stichting 
Middengebied 

De Stichting heeft kennisgenomen van 
de wensen van Hockeyclub Helmond 
om haar huidige accommodatie uit te 
breiden. Inspreker acht dit niet 
wenselijk gezien de ecologische status 
van het gebied. Voorgesteld wordt de 
Hockeyclub te verplaatsen naar een 
andere locatie, waarbij de voorkeur 
wordt uitgesproken voor het gebied 
Ruwe Putten. 

Het is begrijpelijk dat de Stichting Middengebied zich wil inzetten voor de ecologische 
waarde van de Goorloopzone. Helaas is het verplaatsen van HCH, gezien de 
financiële investeringen en de kapitaalsvernietiging die met verplaatsing gepaard gaat, 
niet reëel.  

4. Reddingsbrigade Aanpassing “reddend”zwemmen dient 
veranderd te worden in  “varend redden” 

Dit zal worden aangepast 

5. Tennis Shaile - De vereniging heeft via 
scholenacties meer jeugdleden 
geworven de laatste tijd en vraagt 
om aanpassing van het 
ledenaantal. 

- Vereniging wil banen renoveren 
(van gravel naar smash-court) 
waardoor ook ’s winters getennist 
kan worden. Gezien de 
vraagtekens met betrekking tot de 
positie van de Warande wenst de 
vereniging zo spoedig mogelijk 
helderheid over de positie van hun 
sportpark. Dat stelt de vereniging in 
staat de renovatieplannen uit te 
voeren. 

Er is waardering voor de scholenactie waarmee veel leerlingen worden bereikt. Deze 
leerlingen zijn allen ingeschreven in het ledenbestand, maar zijn niet aangemeld bij de 
tennisbond. Het is nu niet mogelijk een inschatting te maken met het percentage 
leerlingen dat uiteindelijk lid zal blijven. Aanpassing van de opgave van de vereniging 
is daarom arbitrair. Om die reden zal het eerder opgenomen ledenaantal worden 
gehandhaafd. In de toelichting op de cijfers zal in de nota wel een nuancering worden 
opgenomen met betrekking tot het aantal jeugdleden. 
 
De wens van Shaile om de banen te renoveren is bekend. De besluitvorming omtrent 
een oplossing van het tekort aan velden voor de hockeyvereniging is nog niet 
genomen. Er ligt hierbij mogelijk een relatie met de locatie van de tennisvelden van 
Shaile. Wij vragen aan de vereniging nog enig geduld. 



6.  Tennisvereniging 
Carolus / Stichting 
Carolus 
Tennissport 
Helmond 

- De nota is enthousiast ontvangen 
en de constateringen met 
betrekking tot TV Carolus worden 
gedeeld 

- De vereniging geeft 2 scenario’s 
weer: handhaven van 8 banen en 
groei naar 12 banen. De vereniging 
ambieert een groei naar 12 banen, 
maar ziet nagenoeg geen 
mogelijkheden tot inbreng van 
eigen middelen.  

- Continuïteit van de vereniging is de 
hoogste prioriteit 

- Vereniging wil graag samen met de 
gemeente alle reële mogelijkheden 
onderzoeken. 

Er is een goed overleg met TV Carolus en er is waardering voor de inbreng van de 
vereniging. TV Carolus geeft aan dat de eigen investeringsruimte beperkt is. Dat geldt 
evenzeer voor de gemeente. Het college stelt zich op het standpunt dat een maximale 
gemeentelijke investering van 50% verwacht kan worden. Daarmee is de kans reëel 
dat de vereniging (de komende jaren) kiest voor het behouden van 8 tennisbanen. 
Het college zal samen met TV Carolus na vaststelling van de Nota Ruimte voor Sport 
de gesprekken afronden en conclusies trekken. 
 
 
 
 

7. Tennisvereniging 
Dierdonk 

- De vereniging hanteert een 
ledenstop en ziet daarnaast een 
groei van jeugd in de wijk 

- De vereniging zou graag 
toegroeien naar 6 banen inclusief 
oefenmuur en vindt het vreemd dat 
de nota niet voorziet in een 
uitbreiding voor TV Dierdonk, terwijl 
wel een tekort wordt gesignaleerd 
omdat de vereniging een ledenstop 
heeft moeten invoeren. 

Er is inderdaad sprake van een capaciteitstekort bij TV Dierdonk. De vereniging zit vol 
en de vereniging hanteert een wachtlijst. In de doorrekening die heeft plaatsgevonden 
blijkt dat de prognose geen aanleg van extra banen rechtvaardigt. Daarbij komt dat aan 
de oostzijde van de stad er een ruime capaciteit is aan tennisbanen. 
In overleg met de wijkraad en de tennisvereniging is een enquête opgesteld voor 
jongeren in de wijk om er achter te komen welke wensen zij hebben als het gaat om 
vrije tijd. De resultaten van deze enquête wijzen niet op gemis aan tennisbanen onder 
de jeugd. 
Alles overziend wordt voorgesteld om TV Dierdonk niet te faciliteren bij het uitbreiden 
van haar accommodatie.  

8. Korfbalvereniging 
OEC 

- De nota gaat uit van een 
gelijkblijvend ledenaantal OEC en 
een overcapaciteit. De vereniging 
deelt die aanname niet en timmert 
hard aan de weg dat ook te 
bewijzen en vraagt aanpassing van 
nota op dit punt 

 
- komt er ook een nota binnensport? 

De nota gaat uit van kwantitatieve berekeningen. Hierbij is geen rekening gehouden 
met actieve ledenwerfacties, innovatieve projecten e.d. Het is niet mogelijk in een 
dergelijke nota dit soort subjectieve elementen een passende rol te geven. 
Er is veel waardering voor de korfbalvereniging en haar innovatieve aanpak. Gezien de 
ruime capaciteit van OEC zullen we de 2 jaarlijkse herberekening afwachten. Dan zal 
blijken of het beleid van OEC tot meer leden heeft geleid.  Deze nota mag beschouwd 
worden als een nulmeting. 
 
Er is nog geen Nota binnensport in voorbereiding. 
 
 
 



9. Gezamenlijke 
reactie van 5 
voetbalvereniging
en: 
SC Helmondia, 
RKSV Mulo, 
RKSV Mierlo 
Hout, Rood Wit 
’62, Stiphout 
Vooruit 

- Het ontbreekt in de nota aan een 
echte visie op de voetbalsport. Er 
wordt voortgeborduurd op de 
huidige situatie. Dit is een gemiste 
kans. Het onderwerp 
“schaalvergroting” ontbreekt. De 
gemeente moet politiek lef tonen en 
een duidelijke beleidsvisie naar de 
toekomst formuleren. 

 
 
 
 
 
 
 

- Het hanteren van de NOC-NSF 
norm voor de velden en de 
Helmond norm voor de 
kleedlokalen is niet consequent. 
Insprekers kiezen voor de Helmond 
norm maar zijn bereid die in 
overleg ter discussie te stellen. 

 
 
 
 
- Er worden vraagtekens gezet bij de 

gehanteerde cijfers. Gewezen 
wordt op het feit dat kwalitatieve 
aspecten (jeugdbeleid, niveau 
begeleidingskader, etc.) niet is 
meegenomen. Tevens 
onduidelijkheid over “spelende 
leden” en “alle leden” 

 

Uitgangspunt 4 op blz. 14 van de nota geeft aan dat de gemeente efficiënt gebruik van 
sportinfrastructuur wil stimuleren. Fusie is geen doel op zich en bovendien dient er 
draagvlak te bestaan bij de verenigingen die het betreft. Het signaal van deze 5 grote 
verenigingen is interessant en beschouwen we als een oproep aan ons allen. Het 
college stelt daarom voor om in samenspraak met de voetbalverenigingen een 
werkgroep te faciliteren, die zich gaat bezig houden met de toekomst van het 
veldvoetbal in Helmond. Daarbij zal schaalvergroting nadrukkelijk aan de orde dienen 
te komen.  We stellen voor dat onder extern voorzitterschap de voetbalverenigingen 
met een accommodatie en de gemeente zitting nemen in een werkgroep in de periode 
februari – juli 2010.  
Daarbij is het voor het college van belang dat vooral bezien wordt op welke wijze er in 
de komende jaren toegegroeid kan worden naar ongeveer 6 à 7 voetbalverenigingen, 
goed verspreid over onze stad met een gezonde opbouw in zowel de jeugd als de 
seniorenelftallen. De gemeente is graag bereid deze werkgroep te faciliteren. Dit 
voorstel zal worden toegevoegd aan de nota. 
 
De 5 verenigingen opteren eigenlijk voor een norm die tussen de Helmond Norm en de 
NOC-NSF norm inzit. Feitelijk stellen ze ook de Helmond Norm ter discussie.  
Wij stellen voor de NOC-NSF norm voor velden toe te gaan passen omdat dit een 
algemeen aanvaarde landelijke norm is. Bovendien maakt kunstgras hier deel van uit. 
De reden dat wordt voorgesteld voor kleedlokalen niet uit te gaan van deze norm heeft 
te maken met de pragmatische insteek die wordt gekozen. Wanneer hier de NOC-NSF 
norm zou worden toegepast, ontstaat op papier een groot tekort, terwijl in de praktijk 
dat tekort veel minder of niet wordt ervaren. Wanneer een vereniging op basis van de 
NOC-NSF norm in de problemen dreigt te komen, dan kan in overleg bezien worden 
hoe dat kan worden opgelost. 
 
De NOC*NSF norm is gebaseerd op de belastingnorm (cultuurtechnische belasting) en 
de planningsnorm. Een norm is statisch en een hulpmiddel om een 
capaciteitsberekening te maken.  Hoe de vereniging organisatorisch omgaat met het 
beschikbaar aantal velden alsmede de kwalitatieve aspecten van een vereniging kan 
niet meegenomen in de NOC*NSF norm. 
Een ‘spelend’ lid is een lid van een sportclub dat in teamverband speelt, aan competitie 
deelneemt en/of trainingen volgt en lid is van de desbetreffende sportbond. Onder alle 
leden worden ook de rustende leden, ereleden en donateurs gerekend die niet 
deelnemen aan de spelactiviteiten. Bij de berekening van de capaciteit is uitgegaan 
van het aantal teams dat deelneemt aan de competitie. 
 
 



10. Stiphout Vooruit 
(aanvulling op 9) 

- De vereniging geeft een correctie 
van het aantal teams.  

- Daarmee ontstaat ook cijfermatig 
een ondercapaciteit van 1 veld 

- De vereniging ziet graag dat dit 
tekort wordt opgelost door de 
aanleg van een 4

e
 natuurgrasveld. 

Mocht dit niet planologisch te 
realiseren zijn, dan kiest de 
vereniging voor het vervangen van 
een natuurgrasveld voor een 
kunstgrasveld. 

De gemeente heeft op basis van de nieuwe teamsamenstelling van Stiphout Vooruit 
geconstateerd dat er een tekort is van één natuurgrasveld. In een erratum van het 
bureau Hopman Anders d.d. 1 juli 2009 (bijlagenrapport) is deze aanpassing verwerkt. 
In haar reactie geeft Stiphout Vooruit aan dat ook dit erratum enigszins is achterhaald 
waardoor de vraag naar een extra veld nog meer wordt aangetoond. 
Afstemming met de provincie heeft in het verleden niet tot succes geleid, maar dient 
opnieuw een kans te krijgen in relatie tot de andere planontwikkeling in die omgeving. 
Dit zal moeten leiden tot toestemming om een extra veld aan te leggen. Ook hier zullen 
de provinciale spelregels zoals opgenomen in de Verordening Ruimte van de provincie 
gevolgd moeten worden. Als de aanleg van een extra veld niet mogelijk blijkt te zijn, 
zou het aanleggen van een kunstgrasveld een oplossing zijn. 
Gezien de inbreng van 5 grote voetbalverenigingen, en het voorstel van het college om 
een werkgroep in te richten, stellen we voor de besluitvorming over een 
oplossingsrichting uit te stellen tot dat de werkgroep met een eindrapportage is 
gekomen. 

11. SC Helmondia 
(aanvulling op 9) 

- De analyse van de cijfers van 
Helmondia vraagt om specifieke 
uitleg, omdat men een verschil in 
berekening ervaart tussen RKSV 
Mulo en SC Helmondia 

- Er zou een kunstgrasveld op de 
Braak moeten worden aangelegd. 
Zeker als Helmond Sport op de 
Braak blijft gehandhaafd, Veld 4 
van SC Helmondia is daarvoor een 
centrale locatie op de Braak 

De NOC*NSF norm is op beide verenigingen eenduidig toegepast. De 
capaciteitsbepaling is een momentopname (peildatum 2008). De norm is een 
theoretische benadering op basis van een rekenkundig model. Verschil in speelvelden 
tussen beide  verenigingen wordt bepaald door de opbouw van het soort teams (jeugd,  
G-teams en aantal seniorenteams). Door het verschil in opbouw en aantal teams is de 
capaciteitsbehoefte bij RKSV MULO (wedstrijden) hoger.  
Het aanleggen van kunstgras kan aan de orde komen wanneer knelpunten in 
capaciteit niet anders kunnen worden opgelost. Prioriteit wordt gegeven aan velden die 
multifunctioneel worden gebruikt. De ontwikkelingen van Helmond Sport zullen hierin 
tevens worden betrokken  
 

12. RKSV Mierlo Hout 
(aanvulling op 6) 

- De sporter zou centraal moeten 
staan en niet de vereniging 

- De onderbouwing van het verschil 
tussen 2008 – 2020 wordt gemist  

- Een geprognosticeerde terugloop 
van 240 leden wordt niet verwacht 

 
 

- Een kunstgrasveld mag niet geteld 
worden als 2 natuurgrasvelden 
i.v.m. acceptabele trainingstijden 

- Gemiddeld aantal leden per veld 
verschilt enorm per vereniging 

De norm is een theoretische benadering op basis van een rekenkundig model. Er 
wordt op basis van teams gerekend en niet op basis van individuele sporters.  
De capaciteitsbepaling is tevens een momentopname (peildatum 2008). 
In bijlage 5 van het bijlagerapport Hopman Andres wordt een toelichting gegeven op de 
wijze van bereken ledentalprognose 2020. Hierin is met verschillende factoren 
rekening gehouden.  
Qua bespelingscapaciteit (uren) mag een kunstgrasveld geteld worden als 2 
natuurgrasvelden. (zowel wedstrijd als training).  
 
Het aantal leden per voetbalvereniging verschilt, de NOC*NSF norm gaat uit van 
aantal teams.  
Qua normering kent Mierlo-Hout momenteel geen tekort aan kleedlokalen. 
Organisatorisch kan dit wel aan de orde zijn, om die reden is de gemeente ook in 



- Mierlo- Hout kent een tekort aan 
kleedlokalen, met name gezien de 
opkomst van damesvoetbal. 

 
- Er zijn te weinig middelen 

gereserveerd voor deugdelijk 
onderhoud van sportpark beheer. 

gesprek met Mierlo Hout over dit probleem.  De ontwikkeling van damesvoetbal vraagt 
eveneens om een pragmatische aanpak met betrekking tot het beschikbaar stellen van 
kleedlokalen.  
Onderdeel van het totale project Ruimte voor sport is een rapport over de kwaliteit van 
de sportondergronden van de buitensportaccommodaties. Dit rapport is aan alle 
verenigingen gepresenteerd op 16 februari 2009. Uit het rapport kan geconcludeerd 
worden dat de kwaliteit van de speelvelden redelijk tot goed is.   

13. Rood Wit ‘62 
(aanvulling op 6) 

- Rood Wit verwacht een 
capaciteitstekort (vanwege groei en 
medegebruik) op basis van de 
NOC-NSF norm. Op basis van de 
Helmond Norm wordt een tekort 
verwacht van 2 velden. 

- De vereniging ervaart wel degelijk 
een capaciteitstekort en begrijpt 
niet dat het tegenovergestelde is 
opgenomen in de concept-nota. 

- De vereniging wil doorgroeien naar 
1200 leden en wenst uiterlijk 31-12-
2011 kunnen beschikken over 
tenminste 2 kunstgrasvelden. 

De NOC*NSF norm is een theoretische benadering op basis van een rekenkundig 
model. Er wordt op basis van teams gerekend en het is een momentopname 
(peildatum 2008). Een norm is statisch en een hulpmiddel om een 
capaciteitsberekening te maken.  Hoe de vereniging organisatorisch omgaat met het 
beschikbaar aantal velden alsmede de kwalitatieve aspecten van een vereniging zegt 
niets over de NOC*NSF norm. Tweejaarlijks wordt er een herberekening uitgevoerd.  
In de enquête, ingevuld door de vereniging zelf, heeft de vereniging aangegeven geen 
capaciteitstekort te ervaren. Het aanleggen van kunstgras kan aan de orde komen 
wanneer knelpunten in capaciteit niet anders kunnen worden opgelost. Prioriteit wordt 
gegeven aan velden die multifunctioneel worden gebruikt.  
Gelet op de huidige capaciteitsprognose zal Rood-Wit ’62 in 2011 niet beschikken over 
2 kunstgrasvelden  
 
 

14. RKSV Mulo 
(aanvulling op 6) 

- Het is een uitgebreide goed 
beargumenteerde conceptnota 

- Het huidige ledenaantal per 1 juli 
2009 is 617 leden 

Wij danken RKSV Mulo voor het compliment. Het ledenaantal van 680 zullen wij 
handhaven, omdat de peildatum 1 juli 2008 is. Bovendien wordt in de 
capaciteitsberekening uitgegaan van het aantal teams, De 2- jaarlijkse herberekening 
zal ook bij RKSV Mulo worden toegepast.  

15.  Stichting Sport en 
Bewegen 
Brandevoort 

- In de nota staan 3 wedstrijdvelden 
en 1 trainingsveld. Dit zou 
veranderd moeten worden in 4 
wedstrijdvelden. 

- Kunnen buitensportvelden ook qua 
belijning multifunctioneel worden 
ingericht? 

 
- Het moet niet alleen gaan om de 

capaciteit, maar ook over een 
efficiënt beheer van sportparken 
omdat multifunctioneel gebruik ook 
meer beheersaspecten met zich 
meebrengt. 

De gemeenteraad heeft in april aangegeven dat er in Brandevoort planologisch ruimte 
moet zijn voor 4 velden, waarvan één multifunctioneel kunstgrasveld. Uit de 
capaciteitsberekening blijkt dat de voetbalvereniging tot 2020 met 2 natuurgrasvelden 
en een kunstgrasveld ruim voldoende capaciteit heeft. De NOC*NSF norm maakt 
onderscheid tussen wedstrijd- en trainingsvelden en gaat ervan uit dat er geen 
trainingen op wedstrijdvelden gehouden worden. Door 4 wedstrijdvoetbalvelden aan te 
leggen is multifunctioneel gebruik door andere wedstrijdsporten minimaal. (de KNVB 
stelt dat er geen andere belijning binnen het wedstrijdveld aangebracht mag worden). 
Indien het kunstgrasveld als trainingsveld wordt gebruikt is meerdere belijning wel 
mogelijk.  De innovatieve LED Court, waarbij de belijning door middel van LED 
verlichting wordt aangebracht is momenteel nog in ontwikkelfase.  
 
De nota Ruimte voor Sport gaat niet in op beheersaspecten van een sportpark. 
Maatwerk is hierin vereist.  



- Men ziet graag een uitleg van de 
cijfers. Dit heeft ondermeer te 
maken met de vraag of het 
geprognosticeerde ledenaantal juist 
is, gezien de groei van de wijk. 

- De stichting mist de aandacht voor 
topsport op amateurniveau in de 
nota 

- Consequente toepassing van 
normen is gewenst. Dat betekent 
ook hantering van de NOC-NSF 
norm voor kleedlokalen 

- De stichting ondersteunt het 
voornemen om elke 2 jaar een 
herberekening van de cijfers te 
laten plaatsvinden 

- Er wordt gepleit voor de toepassing 
van kunstgras 

- In de nota staat dat bij een 
capaciteitstekort in Brandevoort de 
capaciteit van sportpark de Beemd 
zal worden meegewogen. Gaat de 
gemeente dan zelf reguleren? 

In bijlage 5 van het bijlagenboek wordt aangegeven hoe de ledentalprognose 2020 is 
opgesteld. Voor een nieuwe wijk als Brandevoort is de tweejaarlijkse herberekening 
van de capaciteitsbehoefte van belang.  
 
 
De nota gaat niet over het niveau van de desbetreffende sportverenigingen.  
 
 
Er zal pragmatisch worden omgegaan bij het bepalen van het aantal kleedlokalen in 
nieuwbouw. Dit is eveneens afhankelijk van multifunctioneel gebruik van de 
accommodatie.  
 
 
 
 
 
Het aanleggen van kunstgras is aan de orde wanneer knelpunten in capaciteit niet 
anders kunnen worden opgelost. Prioriteit wordt gegeven aan velden die 
multifunctioneel worden gebruikt.  
De gemeente gaat niet zelf reguleren. In de beleidsplannen van de verenigingen zal 
terug moeten komen hoe verenigingen eventueel omgaan met een wachtlijst indien er 
een capaciteitstekort optreedt.  

 

 


